
 

Pécs Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Népjóléti és Sport Bizottsága 

részére 

 

Tárgy: Beszámoló 

 

Tisztelt Bizottság! 

 

Kérésüknek megfelelően az alábbiakban összefoglalom a 2023. 1. negyed évében 

polgármesteri biztosként eddig elvégzett munkámat. 

2023. év első negyedévében az előző beszámolómhoz hasonlóan három stratégiai feladattal 

foglalkoztam/foglalkozom.  

Az első feladat a Pécsi Sport Nonprofit (PSN) Zrt. kormányzati sportszakmai támogatásának 

megszerzése. A PSN Zrt. a Sportiskolák Országos Szövetsége (SIOSZ) rangsorában 2022-ben is, 

ahogy az azt megelőző évben, az 1. helyezést érte el. Magyarul, az országban a PSN Zrt. 

sportiskolája a legjobb már 2 éve.  Ez a teljesítmény, ez a siker mindenképpen érdemes arra, 

hogy a további magas szintű szakmai munka ellátása érdekében állami támogatásban 

részesüljön.  

Dr. Schmidt Ádám államtitkár úrral idén is több alkalommal foglalkoztunk a PSN Zrt. ügyével, 

megismertettem vele a sportiskola szakmai és gazdasági helyzetét. Világossá vált, hogy a 

kiemelt vidéki egyesületek közé a PSN Zrt. most nem kerülhet bele 3. pécsi nagy egyesületként. 

Ennek egyébként a legnagyobb oka az, hogy amikor a kiemelt vidéki sportegyesületek köréről 

döntés született 2019-ben, pont akkor kapott az év első felében a PSN Zrt. 890 millió forint 

rendkívüli állami támogatást a működési feladatainak ellátására. 

A kiemelt vidéki egyesületek kategóriákba lettek szedve, ahol a PVSK a második, a PEAC a 

harmadik kategóriába került.  

A Sportiskola működtetése az önkormányzat alapvető feladata, amelyet a SIOSZ által mért 

szakmai munka alapján megfelelően lát el, biztosítja a hatékony működés forrás igényét.  

Tekintettel arra, hogy az elmúlt két évben a PSN Zrt. sportiskolája az első helyen végzett az 

országos összevetésben, ezért arra kértem államtitkár urat, hogy a rendelkezésre álló források 

figyelembevételével a kiemelkedő utánpótlás nevelési feladatok ellátásához eseti többlet 

támogatást biztosítson.  

Ahogy azt korábban jeleztem, az állami sport költségvetésben rendelkezésre álló források 

mértéke a 2. negyedévben válik véglegesen ismertté (tekintettel az új háttérintézmény 

működtetéséhez szükséges források valós mértékére). 

 

A második feladat fedezet szerzése a pécsi sportlétesítményeknek az energiaköltségek 

emelkedése miatt növekvő üzemeltetési költségeihez. A kormány a sport államtitkárság 



javaslatára úgy döntött, hogy a 2024-es Olimpiai Játékok, illetve az Úszó Nemzet Program 

apropóján, figyelemmel a rezsi költségek drasztikus emelkedésére, egy szakmai grémiumot 

állít fel annak érdekében, hogy a testület javaslata alapján kijelölt uszodák folyamatos 

üzemeltetése kapcsán felmerült közüzemi költség növekményeket megfinanszírozza.  

A szakmai testület a vizes sportágak vezetőiből, a Nemzeti Sport Központ vezetőiből, illetve a 

sportállamtitkár úr és kollégáiból állt. A szakmai testület kiválasztott országos viszonylatban 

77 uszodát (versenyuszoda, tanuszoda, oktatási intézményben működő uszoda stb.). A 

szakmai testülettel, illetve államtitkár úrral folytatott egyeztetéseim után az Abay Nemes 

Oszkár Sportuszodát is kiválasztották. Az első körben 2022. október 1-2022. december 31. 

időszakra vonatkozó többlet közüzemi költségeket finanszírozta meg a kormányzat egy 

támogatási szerződés megkötésével. Ennek a mértéke a PSN Zrt. adatszolgáltatása alapján 33 

millió forint volt.  

A további szakmai egyeztetéseim alapján 2023. január 1-étől ugyanúgy megy tovább az Abay 

Nemes Oszkár Sportuszoda közüzemi többletköltségeinek állami finanszírozása negyedéves 

adatszolgáltatás alapján.  

A felújítási munkák elvégzése után szakmai javaslatomra 2023. február 6-tól újra megnyílt az 

ANK (Anatolij Petrov) uszoda. Dr. Schmidt Ádám államtitkár úrral és Dr. Wladár Sándor, a 

Magyar Úszó Szövetség elnökével abban állapodtam meg, hogy a sportszakmai, elsősorban 

utánpótlás nevelési igénybevétel részletes bemutatása mellett, 2 hónap mérhető, a felújítás 

után felmerülő üzemeltetési költségek ismerete birtokában előterjesztem, hogy ez az uszoda 

is kerüljön bele a támogatott létesítmények körébe.  

Ezzel együtt azt javasoltam államtitkár úrnak, hogy a 2023. évben a rezsi kompenzációra 

fordítható költségvetési forrást a 3. negyedévtől inkább energia hatékony fejlesztésekre 

fordítsuk, mert hosszú távon ily módon lehetne biztosítani a vizes létesítmények optimális 

működési feltételeit. 

A harmadik feladatom az MVP Aquapark Terv Pályázat folyamatának koordinálása, különös 

figyelemmel a határidőkre és a jövőbeli feladatokra.  

A Terv Pályázat lezárult. 

A Bíráló Bizottság társelnökei:  

Perényi Lóránt László helyettes államtitkár, Építési és Beruházási Minisztérium 

Péterffy Attila polgármester, Pécs Megyei Jogú Város. 

A szakma politika részéről (Honvédelmi Minisztérium, Sport Államtitkárság), Végh Judit 

főosztályvezető asszony szakértőként került delegálásra.  

A szakpolitikát Schmidt Gábor helyettes államtitkár úr képviseli a Miniszterelnökség felé. 

 

Magyarország Kormánya a Modern Városok Program keretében 2015. április 28. napján 

együttműködési megállapodást kötött Pécs Megyei Jogú Város Önkormányzatával. A Kormány 

a megállapodásban foglaltak eredményes kormányzati végrehajtása érdekében a 1316/2015. 



(V.21) Kormány határozatban és a 1038/2016. (II.10.) Kormány határozatban rendelkezett a 

szükséges intézkedésekről.  

A Nemzeti Fejlesztési Minisztérium által a Modern Városok Program Bizottsága részére készült 

SBF/279626/2016-NFM támogatási javaslatáról szóló előterjesztés, valamint a 

Miniszterelnökség, mint Támogató és Pécs Megyei Jogú Város Önkormányzata, mint 

Kedvezményezett között létrejött GF/JSZF/1061/10/2016. számú támogatói okirat alapján a 

Kedvezményezett előkészítő költségekre vonatkozó támogatásban részesült. Az előkészítő 

projekt teljeskörű lefolytatásával a PSN Zrt. lett megbízva. 

Javaslatomra, az előkészítő projekt kapcsán a Miniszterelnökség Települési Fejlesztések 

Koordinációjáért Felelős Helyettes Államtitkárság MTF/64/5 (2021) iktatószámú levelében 

jóváhagyta a projekt helyszínének módosítását, így Pécs Tüskésrét került kijelölésre a 

beruházás lehetséges megvalósítási helyszíneként.  

Pécs Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 138/2022. (V.31.) határozatának döntése 

alapján a tervpályázati eljárás előkészítésével és lebonyolításával a Pécsi Városfejlesztési Zrt. 

került megbízásra. A tervpályázati kiírás tartalmát a fentebb említett együttműködési 

megállapodás rögzíti (Aquapark, uszoda, illetve multifunkcionális sportcsarnok), de ezenfelül, 

egy a turisztikai célok megvalósítása és a későbbi gazdasági fenntarthatóság szempontjából 

elengedhetetlen szálloda tervezését is tartalmazza.  

Pécs Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 237/2022. (VII.26.) számú határozatában 

döntött az építészeti tervpályázati eljárás megindításáról, mely nyílt és titkos, egyfordulósként 

került definiálásra.  

Az előző beszámolómban bemutatott határidőket betartva az eljárás sikeresen lefolytatásra 

került.  

A Bíráló Bizottság által elkészített zárójelentés alapján Pécs Megyei Jogú Város 

Önkormányzata Közgyűlése 401/2022. (XII.06.) számú határozatban döntött a 

„Multifunkcionális” sportcsarnok és uszoda, valamint az uszodához kapcsolódó aquapark 

építése” tárgyú uniós, nyílt építészeti tervpályázat lezárásáról. A Közgyűlés Bizottsága a 

tervpályázati zárójelentést elfogadta és annak 12. pontjában foglaltak szerint felkérte a Pécsi 

Városfejlesztési Zrt. vezérigazgatóját, hogy gondoskodjon a tervpályázati eljárás alapján a 

közbeszerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. törvény 98. § (5) bekezdése szerint lefolytatandó 

hirdetmény nélküli közbeszerzési eljárás előkészítéséről. Az eljárást a tervpályázat 

díjazottjainak felkérésével lehet lefolytatni. 

Az egyes pályaművek részletes bírálatát és értékelését követően a Bíráló Bizottság szavazása 

alapján a következő döntés született: 

1. díj: nem került kiosztásra 

2. díj: NAPUR Architect Kft. 

3. két pályázó részére került kiosztásra 

- MÁS Design Kft. és Perényi Stúdió Kft. 

- CAN Architects Studio Kft. 

Az ünnepélyes eredményhirdetésen javaslatomra, meghívásunkat elfogadva részt vett Lánszki 

Regő építészeti államtitkár úr (Építési és Közlekedési Minisztérium), aki elégedettségét fejezte 



ki a projekt tartalmát és előkészítését illetően, továbbá a polgármester úrral folytatott 

egyeztetésen a projekt lehetséges folytatása mellett az egyéb Pécs Megyei Jogú Város 

fejlesztését érintő kérdésekről is szó esett. 

Jelenleg a fenti közbeszerzési eljárás előkészítése, utána végleges formába öntése folyik, 

melynek határideje április 10. 

Természetesen a közbeszerzési eljárás bíráló bizottságába javaslatomra felkértük államtitkár 

urat, illetve Schmidt Gábor helyettes államtitkár urat (szakpolitikáért felelős). 

 

Egyéb feladatok: 

 
1. Pécsi Városi Stadion 

A Városi Stadion beruházással összefüggésben Dr. Schmidt Ádám államtitkár úr és 

Schmidt Gábor helyettes államtitkár úr egymástól függetlenül továbbra is azt jelezték, 

hogy a beruházások felülvizsgálata folyik. Az Építési és Közlekedési Minisztérium veszi 

át a projektet. A stadion fejlesztése kapcsán meghatározó kormányzati vezetőkkel 

folytatott megbeszéléseim alapján azt gondolom, hogy a közeljövőben a projekt 

előkészítésére van reális esély. Ez azért is reális, mivel az előkészítés egy részét már a 

város korábban (2021. év) elvégezte. 

 

2. Tanuszoda 

Már korábban sikerült beemelnem a várost a Tanuszoda Programba. A helyszínt az 

önkormányzat kijelölte. A projektfelelős Magyar Nemzeti Sportközpontokkal (MNSK) 

közösen az előzetes felmérések a kijelölt helyszínen megtörténtek. A felmérések 

alapján a vázrajz elkészült. A mostani ütem 32 helyszínéből 7 helyszín kiviteli terveinek 

elkészítéséről szóló kormány előterjesztés az MNSK részéről elkészült és 

beterjesztésre, illetve tavaly jóváhagyásra került az EMMI-ben. A 7 helyszín egyike Pécs 

Megyei Jogú Város. Az előterjesztés kormány elé kerüléséhez szükséges szakma 

politikai, illetve tárcaközi egyeztetések lezárultak, a Gazdasági Kabinet azonban már a 

választások előtt nem engedte tovább.  

Az új állami sportirányítás deklarálta az Úszó Nemzet Program folytatását. Ezzel 

összefüggésben a tanuszoda program minket érintő ütemének sportszakmai 

előkészítése a folytatáshoz megtörtént. A projekt megvalósításáért az Építési és 

Közlekedési Minisztérium felel, ahol felvettem a kapcsolatot (személyesen) a 

projektért felelős vezetővel. 

 

3. Városi Jégcsarnok 

Pécs Megyei Jogú Várost a Magyar Jégkorong Szövetség 1 éves előkészítő munkája 

után véglegesen kijelölte a Hircsák Program keretein belül (összesen 4 helyszín). A 

Magyar Jégkorong Szövetség elkészítette a kormányzati döntéshez szükséges szakmai 

anyagot, amelyben magam is segítettem és benyújtotta az EMMI felé, amely 

befogadta. A politikai döntés megszületett, javaslatomra az évvégi maradvány 

elosztási csomagba azért beküldte az előterjesztést az EMMI, de nem született pozitív 



döntés. Azonban, mivel ez már egy folyamatban lévő projektnek minősül, ezért egyedi 

elbírálást kezdeményeztem az ügyben illetékes EMMI Sport Államtitkárságnál. Az 

energiaválság és a költségvetés állapota okán az új állami sportvezetés egyelőre 

felülvizsgálja a jégcsarnokok fejlesztésének szükségességét. Ennek érdekében 

együttműködöm a Magyar Jégkorong Szövetséggel, hogy olyan koncepciót tegyünk le 

a kormányzat asztalára a magyarországi jégcsarnokok kapcsán, amely optimalizálja az 

üzemeltetési költségeket, kiemelten figyelve az energia költségekre.  

Jelentős változás a fenti elképzelések vonatkozásában, hogy az EU 2029-ig tovább 

engedte a TAO források sportcélú felhasználását. Ez egy egészen új helyzetet 

teremtett. A Magyar Jégkorong Szövetség főtitkárával eddig történt többszöri 

egyeztetésem alapján a jeges szövetség a fentiek alapján új fejlesztési koncepciót 

terjeszt be az államtitkárság felé. Ennek része a pécsi fedett jégpálya megvalósításának 

újragondolása.  

 

4. Sportesemények 

Fontos megemlíteni, hogy a Magyar Autósport Szövetségben történt tisztújítás után nem 

sokkal az új elnök ellátogatott polgármester úrhoz, meghívásunknak eleget téve és 

megnyugtató jövő képet kaptunk a városnak oly fontos Mecsek Rally vonatkozásában. 

Magyarország legnagyobb országúti nemzetközi, UCI kategóriás kerékpárversenyének, a Tour 

de Hongrie 3. szakasza pécsi befutóval kerül megrendezésre idén. Az MKSZ-el, illetve a 

szervező Eisenkrammer Károllyal történt megállapodás alapján.  

 

 

Pécs, 2023. március 03. 

Tisztelettel, 

 

Török Ottó 

polgármesteri biztos 


